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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Süli János, tárca nélküli miniszter (a Paksi 
Atomerőmű két új blokkja tervezéséért, megépítéséért és üzembe helyezéséért felelős) 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan fordulhatott elő az, hogy miután a pályázat 
nélkül helyzetbe hozott oroszok által készített tervekre alapozott PAKS2-dokumentáció 
engedélyét elutasította a hatóság, a kormány nem a hazai közvéleménynek adott erre világos 
magyarázatot, hanem Moszkvába siettek, hogy zárt ajtók mögött tárgyaljanak a 
ROSZATOM vezetőivel? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elmúlt évek során számtalanszor bebizonyosodott már, hogy a Paks 2 projekt megbukott. Önök
pályáztatás,  valódi  verseny  nélkül  döntöttek  egy  olyan  beruházásról,  amely  hosszú  évtizedekre
eladósítja Magyarországot és amely más, nagyon komoly kockázatokkal is együtt jár.

A hírek most arról szólnak, hogy az OAH nem adta ki Paks 2 létesítési engedélyét. Ezt követően
Szijjártó Péter nem a magyar embereket, nem a közvéleményt tájékoztatta, hanem azonnal rohant
Moszkvába, hogy a ROSZATOM vezetőivel tárgyaljon.

Aki  követi  Paks  2  ügyét,  annak  minden  bizonnyal  nem  okozott  nagy  meglepetést,  hogy  az
Atomenergia  Hivatal  visszadobta  az  orosz  tervdokumentációt.  A  közelmúltban  tartott  online
közmeghallgatáson  ugyanis  kiderült,  hogy  az  engedélyező  hatóság  a  dokumentáció  előzetes
átvizsgálása  során  500  hibát  talált  az  orosz  tervekben,  a  földrengésbiztonsággal  kapcsolatban
felmerülő kérdésekre pedig továbbra sem kaptunk megnyugtató válaszokat sem az OAH-tól, sem a
kormánytól.

A külügyminiszter  a  visszadobott  engedély  kapcsán  arról  is  beszélt,  hogy  az  OAH  által  kért
hiánypótlást  a  következő  hónapokban  el  fogják  végezni.  Ez  azt  feltételezi,  hogy  a  kormány
pontosan tisztában van azzal, hogy milyen aggályok merültek fel a hatóság részéről.



 
Kérdéseim a következők:

Pontosan mivel indokolta az OAH azt,  hogy nem adták ki Paks 2 létesítési  engedélyét,  milyen
hiánypótlásra van szükség?

Látva  azt,  hogy  milyen  komoly  problémák  merülnek  fel  a  tervdokumentációval  és  a  telephely
földrengésbiztonságával kapcsolatban, a kormány szerint vane reális esélye annak, hogy a magyar
és  az  uniós  hatóságok  kiadják  a  megfelelő  engedélyeket  az  erőmű  megépítéséhez  és
üzemeltetéséhez?

Ön szerint  elfogadhatóe az,  hogy a külügyminiszter  Moszkvába rohan jelentést  tenni  egy ilyen
súlyú kérdésben ahelyett, hogy a magyar embereket tájékoztatná?

Válaszát köszönöm.

Budapest, 2021. október 21.

Dr. Keresztes László Lóránt
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